



**Dato:** 21. maj 2019

**Tid:** 19:30 – 21:30

**Sted:** 1. Birkerød

**Tilstede:** Rasmus (CN), Kegle (SM), Pia (1L), Lene (1B), Lars (PA), Fred (DC/BF)

**Afbud:** Bellis (BG), Kamilla (PL), Simone (2B), Niels (BS)

## 1. Dialogkort

Fred talte kort om de dialogkort som findes i grupperne. Det er ikke alle grupper som har taget kortene i brug. Herefter tog vi en diskussion baseret på en case hvor forældre er bekymret over en specifik leders adfærd. Det var en rigtig god diskussion som vi havde hvor der var plads til mange betragtninger.

Disse diskussioner giver rigtig god mening i et forum som et GL-møde. Som gruppeleder kan du lige pludselig blive konfronteret med situationer hvor det er vigtigt at du er godt klædt på eller har mulighed for at sparre med nogen som måske er udenfor gruppen.

## 2. Spis og snak

Vi færdiggjorde diskussionen mens vi lavede blåbagte æbler efter opskrift fra Mette Blomsterberg. Vi blev enige om at Mette ikke har styr på hvor store stykker stanniol er nødvendige til at dække et æble eller hvor længe et æble skal ligge på et glødebål før den kan spises som æblekage. Men vi hyggede os med dette.

## 3. Aktuelle emner

### ❖ Oak City Rally

Mange grupper er klar til sæbekasserally igen. Det er synd at Sov Ude arrangement altid ligger dagen inden Oak City. Det betyder at mange grupper ikke gør så meget ud af Sov Ude dag, og hvis der arrangeres noget, så er de personer som deltager typisk dem som i forvejen sover ude en god del af året.

### ❖ Databehandlertaftaler

Der er grupper i divisionen som er bekymrede ved at underskrive databehandler-aftalen som alle enheder har fået tilsendt. Andre har underskrevet uden at have fuldt indblik i konsekvenserne. Ravnsholt Division har haft Michael Ørnø som den person med størst kompetence til at længe sig op ad. Vi ved ikke i hvilket forum disse bekymringer bedst kan adresseres.





## ❖ Kandidater til korpsledelsen

Fred nævner at interesserede fra grupperne kan melde sig som opstillere til korpsledelsen.

## 4. GL-møder på udviklingsplan

På divisionens udviklingsplan er et af punkterne at GL-møderne skal være mere levende og deltagerne skal gerne "få noget ud af møderne". Vi beslutter at vi vil tilbyde at en eller flere af gruppelederne kan få en del af mødet hvor han eller hun kan bringe et emne op, som kan drøftes med de øvrige gruppeledere. Det kan forstås som en slags "Mads og monopolet" hvor ekspertpanelet kan drøfte en problemstilling.

Derudover så er det godt at have forskellige "settings" til et møde, hvor vi nogle gange kan være ude fremfor omkring et bord.

## 5. Kalender-ræs

Vi besluttede os til de følgende GL-møder for året som kommer:

17. september 2019 (19:30 – 21:30) hos Palnatoke

20. november 2019 (19:30 – 21:30) hos Skjoldmøerne

23. marts 2020 (19:30 – 21:30) hos Blackfoot (GL/BE møde)

18. maj 2020 (19:30 – 21:30) hos 1. Lillerød

## 6. Eventuelt

Lene (1B) nævner at der er flere spejdere som ikke forstår nogle af de sange som vi f.eks. synger ved flaghejsning. Sprogbruget er meget gammeldags. Hvad betyder det at der er "...ingenting som maner..." eller "...mens det drager vore hjerter...".

Vi beslutter at vi vil tilkendegive denne bekymring til den fælles organisation i håb om at der findes muligheder – måske som tværkorpslig samarbejde – til at finde sange med en mere moderne tilgang til sproget.

